
 
 

PROTOKÓŁ RXXXVII/2006 Z XXXVII SESJI 
RAD Y GMINY MICHAŁÓW odbytej w dniu 15 

września 2006 roku 

sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Michałowie. 

Sesję rozpoczęto o godzinie 10-tej. 

Ponadto w sesji udział biorą: 

1. Wójt Gminy - Pan Stanisław Szewczyk 
2. Zastępca Wójta Gminy - Pani Henryka Giętka Bębenek 
3. Skarbnik Gminy - Pani Halina Głombińska 
4. Doradca Prawny 
5. Sołtysi z terenu Gminy Michałów. 
6. Dyrektor Placówek Oświatowych w Michałowie - Pani Edyta Zych 
7. Dyrektor Placówek Oświatowych w Górach - Pani Joanna Wites 
8. Dyrektor Placówek Oświatowych w Węchadłowie - Pani Anna Golik 
9. Dyrektor Placówek Oświatowych w Sędowicach - Pani Małgorzata Środa 
lO.Przedstawicielka Gminnego Centrum Kultury Bibliotekarka - Pani Marta Tyburczyk  
11 .Księgowa SZOZ -Pani Stawiarska Wioletta 
12.Mieszkańcy Gminy 

Ad.l. 
Przewodniczący Rady Gminy otwierając sesję wypowiedział „Otwieram zwyczajną sesje Rady 
Gminy w Michałowie - przywitał wszystkich obecnych stwierdzając jednocześnie ,że na stan 15 
radnych w sesji bierze udział 14 radnych , a zatem Rada Gminy jest władna do podejmowania 
prawomocnych uchwał  i rozstrzygnięć. 

Przewodniczący Rady Gminy na Sekretarza obrad wyznaczył Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 
Pana Artura Zycha zgodnie z zapisem Statutu Gminy. 

Ad.2. 
Przewodniczący Rady Gminy informuje , że Państwo Radni otrzymali wraz z zaproszeniem na sesję 
propozycję porządku obrad seji, którą dla przypomnienia odczytam: 

1. Otwarcie obrad sesji 
2. Przyjęcie porządku obrad sesji 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja na temat funkcjonowania placówek oświatowych w roku szkolnym 2005/2006 

oraz ich organizacyjnego i rzeczowego przygotowania do roku szkolnego 2006/2007 
- wystąpienia Dyrektorów poszczególnych Zespołów Placówek Oświatowych. 

5. Informacja z realizacji zadań Gminnej Biblioteki Publicznej w Michałowie. 
6.Informacja z realizacji zadań Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Michałowie  
7.Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym 

- informacja z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez Radnych Rady 
Gminy Michałów za 2005 r 

 
 



8. Sprawozdanie Wójta z prac między sesjami. 
- informacja z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez zobowiązanych 

pracowników Urzędu Gminy i kierowników jednostek organizacyjnych. 
9. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za pierwsze półrocze 2006 roku. 
10.Informacja z realizacji Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2006 
11 .Informacja z realizacji uchwał Rady Gminy z poprzedniej sesji.  
12. Rozpanzenk projektów uchwał: 

- w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2006 rok 
- w sprawie dopłaty do ceny wody dostarczanej przez Związek Międzygminny „PONIDZIE" 
- w sprawie wystąpienia Gminy Michałów z członkowstwa w związku Międzygminnym 

„PONIDZIE" 
- w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego 

13.Interpelacje i zapytania rajonych. 
14.Wołne wnioski i informacje. 
15.Zamknięcie obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytanieniem czy Radni wnoszą propozycje zmian 
porządku obrad sesji. 

Radny Tyburczyk zgłasza wniosek o odrzucenie z porządku obrad sesji punktu wystąpienia Gminy 
Michałów' z członkowstwa w Związku Międzygminnym „PONIDZIE". 
Radny Klamiński pytanie dlaczego występujemy ze związku, przecież tam jest nasz majątek. 
Radcy Koziara, przecież bycie w tym związku jest dla nas ochroną., z chwilą wystąpienia tracimy 
wszystko. 
Doradca wyjaśnia ,że ta procedura, którą Pan radny przedstawił ma uzasadnienie, podjęcie uchwały 
o wystąpieniu nie koliduje z tym, że majątek jest nasz, przecież wszystko będzie się odbywać 
sądownie, dalszy byt nasz w związku nic nie daje. 
Przewodniczący Rady Gminy wniosek Radnego Tyburczyka w sprawie odrzucenia z porządku 
obrad sesji punktu wystąpienia ze związku międzygminnego" PONIDZIE" poddaje pod 
głosowanie. 
W wyniku głosowania 12 było za wstrzymujący. 1 

Wójt Gminy zgłasza wniosek o wprowadzenie do porządku obrad sesji projektu uchwały o 
zatwierdzenie rocznego sprawozdania finansowego SZOZ w Michałowie za 2005 r 
Przewodniczący Rady Gminy wniosek poddaje pod głosowanie. 
W wyniku głosowania 13 było za. 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawiony porządek obrad sesji ze zmianami poddaje pod 
fiksowanie. 
W wyniku głosowania 13 było za. 

Ad-3. 
Przewodniczący Rady Gminy informuje, żę przechodzimy do następnego punktu porządku obrad 
sesji przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
Informuję, że protokół jest wyłożony do wglądu na sali obrad , a także dostępny w biurze rady. 
Czy są uwagi do protokołu. 
Raźny Klamiński mam uwagę, aby na zadawane pytania Pan Wójt udzielał odpowiedzi. 
Po wniesionych uwagach Przewodniczący Rady Gminy poddaje pod głosowanie. 
W wyniku głosowania 12 było za 2 wstrzymujące. 

 
 
 
 
 
 
 
 



Ad.4 
Przewodniczący Rady Gminy informuje, że przystępujemy do punktu porządku obrad sesji 
informacja na temat funkcjonowania placówek oświatowych w roku szkolnym 2005/2006 oraz 
ich organizacyjnego i rzeczowego przygotowania do nowego roku szkolnego 2006/2007. 
Prosi o zabranie głosu przez Panią Edytę Zych -Dyrektora Zespołu Placówek Oświatowych w 
Michałowie. 
Pani Edyta Zych -Dyrektor ZPO Michałów przedstawia informację. 
Przewodniczący Rady Gminy po przedstawieniu informacji prosi o pytania. 
Radny Kowalczyk w jaki sposób Pani Dyrektor zapewnia bezpieczeństwo dzieciom podczas 
akcji sprzątanie świata. Pani Dyrektor odpowiada, że w jej szkole odbywa się w zamkniętym 
obszarze na terenie szkoły i zachowane są wszystkie środki ostrożności dzieci nie wychodzą 
poza teren szkoły. 
Radny Kowalczyk kto czuwa nad bezpieczeństwem dzieci w czasie przerw lekcyjnych i innym 
wolnym czasie. 
Pani Dyrektor odpowiada, że są osoby odpowiedzialne, każda taka sytuacja jest pod 
Kontrolą Radny Kowalczyk czy jest konieczne wprowadzenie monitoringu w szkole. 
Pani Dyrektor odpowiada, że aż tak bardzo nie jest konieczne , nikt na teren szkoły nie 
wchodzi bez wiedzy dyrekcji czy pracowników. Radny Klamiński ja uważam, że przy takiej 
ilości dzieci monitoring nie jest koniczny są nauczyciele którzy mają dozór i panują nad 
sytuacją. 
Interesuje mnie liczba uczniów ubiegłego i tego roku , obsada kadrowa, ile kosztują remont i 
przez kogo finansowane. Pani Zych odpowiada, że kadra zatrudniona spełnia wszystkie 
wymogi, jeżeli chodzi o remonty to finansowanie pozyskujemy z wynajmu sali oraz ze 
Spółdzielni uczniowskiej. 
Po dyskusji informacja została przyjęta./Informacja stanowi załącznik do protokołu/ 
Następnie informację przedstawia pani Anna Golik - Dyrektor Zespołu Placówek Oświatowych 
w Węchadłowie. 
Przewodniczący Rady Gminy prosi o pytania. 
Radny Kowalczyk z informacji wynika, że ilość dzieci w klasach jest duża. "Ilość 
uczniów w I klasie gimnazjum minimum musi być 17, a jest 29 to jest 32 godziny 
nauczycielskie. 
Radny Kowalczyk żeby wykończyć salę jakie mogą być koszty. 

      Rozłączenie jednej licznej klasy na dwie powoduje zwiększenie kosztów. Natomiast jest  
      rozdzielona klasa na zajęcia językowe, wf i informatykę ponieważ wymagają tego przepisy ,      
      Odnośnie wysokości środków finansowych na wykończenie klasy lekcyjnej należałoby wykonać  
      kosztorys. Radny Janus kiedy będzie gorący posiłek w szkole w Węchadłowie. 

Pani Golik odpowiada, że na dzień dzisiejszy nie ma sali wykończonej która byłaby 
przeznaczona na stołówkę. Są Fundusze Europejskie, ale może sie tylko starać gmina a ja jako 
dyrektor nie mogę. Po dyskusji informacja została przyjęta/stanowi załącznik do protokołu.? 
Jestem przygotowana na rozmowę w sprawie pozyskania środków na ten ceł. 
Informację przedstawia Pani Joanna Wites - Dyrektor Zespołu Placówek Oświatowych w 
Górach. Po przedstawieniu informacji Przewodniczący prosi o pytania. 
Radny Tyburczyk sprawa przyjazdu autobusu po dzieci mam na uwadze Kołków, w okresie 
zimy kiedy ślisko czy duży śnieg autobus nie dojeżdża po dzieci. Takich dni jest bardzo dużo. 
Po dyskusji Informacja została przyjęta /informacja stanowi załącznik do protokołu/ 
Następnie informację składa Pani Środa Małgorzata - Dyrektor Zespołu Placówek Oświatowych 
w Sędowicach. 
Po przedstawieniu informacji Przewodniczący Rady Gminy prosi o pytania. 
Radny Tyburczyk ja mam uwagę na ostatnim posiedzeniu Komisji była niezręczna sytuacja, 
gdyż 
Pani Dyrektor szkoły w Sędowicach wykonała prace remontowe w swojej szkole bez 
przyzwolenia na przekazanie środków. Muszę powiedzieć, że komisja stanęła przed faktem 
dokonanym. Pani Środa odpowiada, że była firma na miejscu która to zrobiła mniejszym 
kosztem dlatego wiedziałam, że 2000 zł jest i dlatego pozwoliłam sobie wykonać roboty, ale 
rozmowy w części były prowadzone. Po pytaniach informacja została przyjęta. /Informacja 
stanowi załącznik do protokołu. Przewodniczący Rady Gminy ogłasza 15 minut przerwy.  



Po przerwie wznawia obrady sesji. 
Przewodniczący Rady Gminy informuje, że obecny jest na sesji Pan Hera Edward z Sędowic 
dlatego proponuje , aby przedstawił sprawę z jaką zwraca się do Rady. Pan Hera 
informuje, że ponawia swoją sprawę zapłaty za remont drogi. Radny Kowalczyk pyta kiedy 
ta sprawa zostanie załatwiona, ile by Pan chciał za tą pracę.  
Pan Hera odpowiada, że 1000 zł. 
Pani Skarbnik zwraca się z pytaniem do Rady czy Panowie przegłosują, musimy sobie zdawać 
sprawę. że ta sprawa ciągnie się od 2004 roku i nie może tak być , że ktoś tam coś zrobi we wsi 
i przyjdzie po pieniądze, nie ma takiej opcji. Przecież wiemy, że są to środki państwowe i nad 
nimi kontrola, każdy pieniądz musi być prawnie wydatkowane. Wójt Gminy ja muszę wiedzieć 
co mam robić, jeżeli Rada przegłosuje to będę robił. Radny Kowalczyk uważam, że sprawa jest 
do załatwienia. Radny Koziara w jakiej formie ma być to wynagrodzenie. 
Doradca wyjaśnia ,żeby ten problem skutecznie rozwiązać, Wójt nie może takich przedsięwzięć 
wykonywać, musi to Rada Gminy wyasygnować środki. 
Przewodniczący Rady Gminy prosi o zabranie głosu przez Panią Martę Tyburczyk pracownik 
Gminnej Biblioteki Publicznej w Michałowie o przedstawienie informacji. 
Pani Tyburczyk przedstawia informację .Informacja została przyjęta stanowi załącznik do 
protokołu. 
Ad. 6. 
Zgodnie z przyjętym porządkiem obrad sesji proszę o odczytanie informacji z realizacji zadań 
podejmowanych przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Michałowie Panią Skarbnik 
Gminy . 
Pani Skarbnik przedstawiła informację. 
Informacja została przyjęta 
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
Przewodniczący Rady Gminy informuje, że kolejnym punktem porządku obrad sesji jest projekt 
uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego SZOZ w Michałowie za 
2005 rok przyjęta wnioskiem formalnym. 
Księgowa SZOZ przedstawiła informację. 
Przewodniczący Rady Gminy prosi Sekretarza o odczytanie projektu uchwały w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego SZOZ w Michałowie za 2005 rok. 
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy poddaje pod głosowanie. 
W wyniku głosowania informacja została przyjęta. 
W wyniku głosowania na 13 obecnych na sali obrad 11 było za 1 wstrzymujący 1 przeciw 
Ad.7. 
Kolejnym punktem porządku obrad sesji jest informacja Przewodniczącego Rady Gminy o 
działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym oraz informacja z dokonanej analizy 
oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych Rady Gminy Michałów za 2005 rok. 
Przewodniczący informuje ,że uczestniczyłem w dożynkach gminnych w Turze Dolnym. 
Oświadczenia majątkowe złożyli wszyscy radni, tylko Radny Ziółkowski złożył po terminie 30 
sierpnia 2006 roku. 
Ad.8. 
Przewodniczący Rady Gminy prosi Wójta Gminy o przedstawienie sprawozdania z prac między 
sesjami oraz informacji z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez 
pracowników 
Urzędu Gminy i Kierowników jednostek organizacyjnych 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Wójt Gminy informuje: 
- odbył się przetarg na przyłącza wodociągowe dla Michałowa wygrała firma z Buska Zdroju 
- brałem udział w dożynkach gminnych w Kijach i Działoszycach oraz dożynkach Powiatowych w 

Złotej 
- wziąłem udział wspólnie z doradcą prawnym w spotkaniu z przedstawicielami Urzędu 

Wojewódzkiego w temacie planu zagospodarowania Przestrzennego Gminy Michałów 
- odbył się przetarg na asfaltowanie dróg zgłosiły się dwie firmy tj. Celiny na bazie Makadamu i 
- druga Wojtrans Jędrzejów, najniższa to Celiny 

Sprawa oświadczeń majątkowych, wszyscy złożyli prawidłowo i w terminie. 
Informacja a Wójta została przyjęta. 

Radny Banaszek opuścił salę obrad godz. 13.35. Ad.9. Kolejnym punktem porządku obrad 
sesji jest sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 1 półrocze 2006 roku. 
Przewodniczący Rady Gminy prosi Skarbnika Gminy o odczytanie opinii Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Kielcach dotyczącej przedstawionego sprawozdania. Skarbnik Gminy 
odczytuje — opinia pozytywna. 
Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2006 roku zostało przyjęte. 
W wyniku głosowania 10 było za 2 wstrzymujące 

Ad.10. 
Przewodniczący Rady Gminy informuje, że przystępujemy do kolejnego punktu porządku obrad 
sesji przedstawienie informacji z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na 2006 rok. 
Informację przedstawia Pan Kowalczyk Bogusław - Przewodniczący  Komisji. 
Uwag nie było informacja została przyjęta. 
Kolejnym punktem porządku obrad sesji jest informacja z realizacji uchwał Rady Gminy z 
poprzedniej sesji. 
Informację przedstawia Z-ca Wójta - informacja została przyjęta. 
 
Ad.11. 
Kolejnym punktem porządku obrad sesji jest projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w 
budżecie gminy na 2006 rok. 
Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodniczącego Komisji Rozwoju Społeczno-Gospodarczego 
Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii. 
Przewodniczący Komisji przedstawia opinię — opinia pozytywna. 
Przewodniczący Rady Gminy prosi o zabranie głosu przez Panią Skarbnik. 
Pani Skarbnik informuje, że na posiedzeniu komisje zaproponowały zmiany co do tego projektu 
uchwały, dlatego chcę odczytać 30 tys. Z wodociągowania przenieść na ośrodek zdrowia w 
Sędowicach, z dróg gminnych na mienie. 
Radny Klamiński pyta na podstawie czego te 30 tys. ,czy jest kosztorys. 
Wójt odpowiada, że jest i że za taka kwotę wykonawca wykona wskazane roboty. 
Radny Kowalczyk prosi do wglądu kosztorys - stwierdza, że jest w porządku. 
Radny Klamiński zgłasza wniosek formalny o wydzielenie 32 tys. na Ośrodek Zdrowia. 
Przewodniczący Rady Gminy poddaje wniosek formalny Radnego Klamińskiego pod głosowanie. 
W wyniku głosowania 9 było za 2 wstrzymujące. 1 nie glosuje. 
Przewodniczący Rady Gminy prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu uchwały o 
wprowadzeniu zmian w budżecie gminy wraz ze zmianami. 
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy poddaje projekt uchwały pod głosowanie. 
W wyniku glosowania 12 było za. 
 
 
 
 
 
 



 

Kolejnym projektem uchwały jest uchwała w sprawie dopłaty do ceny wody dostarczanej przez 
Związek Międzygminny „PONIDZIE" 
Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodniczącego Komisji Rozwoju Społeczno-Gospodarczego 
Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii. 
Przewodniczący Komisji przedstawia opinię - opinia pozytywna. 
Przewodniczący Rady Gminy prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu uchwały. 

Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały w sprawie dopłaty do ceny wody dostarczonej przez 
Związek Międzygminny „PONIDZIE" 
Przewodniczący Rady Gminy projekt uchwały poddaje pod głosowanie. 
W wyniku głosowania 11 było za 1 wstrzymujący. 

Kolejnym projektem uchwały obrad dzisiejszej sesji jest dotyczy Radnego Bogusława 
Ziółkowskiego jak wiadomo wszystkim Pan Ziółkowski złożył  rezygnację funkcji radnego. 
Przewodniczący Rady Gminy prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu uchwały w sprawie 
wygaśnięcia mandatu radnego. 
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy poddaje projekt uchwały pod głosowanie. 
W wyniku głosowania 11 za 1 wstrzymujący. 

ZAPYTANIA I WNIOSKI 
1. Radny Zięba prosi o przegłosowanie wniosku, z którym się nie zgadza, a mianowicie uchwałą w 

sprawie asfaltowania drogi na odcinku Węchadłów - Podgórze. 
Chcę powiedzieć, większą koniecznością jest j remont drogi w kierunku Przezwód bo i 
więcej ludzi korzysta z tej drogi. 
Radny Klamiński w rozmowie z młodzieżą chcieliby zaadoptować pomieszczenie na świetlicę 
młodzieży jest bardzo dużo w Sędowicach dlatego prośba, ąby środki te przeznaczyć na remont 
pomieszczenia. 
Skarbnik Gminy wyjaśnia, że środki które pozostały nie są w takiej wysokości o których Radny 
Pan Klamiński mówi, bo część tych środków była na tynkowanie strażnicy, część na remont 
podłogi w sali gimnastycznej w szkole pozostała kwota to około 3000 PLN 

3. Sołtys wsi Tur Górny chciałbym zająć głos w temacie wodociągowania gdyż była wersja, że 
wodociągi będą przebiegać wzdłuż szosy, a teraz ma być, że za stodołami ludzie nie wyrażają 
zgody.   

4. Wójt Gminy wyjaśnia, że nie może być w pasie drogowym ,bo musimy ponosić opłaty z tego 
tytułu w formie podatku. 
Radny Klamiński czy przy opracowywaniu projektu była mowa gdzie pójdą ścieki Kanalizacja 

zostanie zaprojektowana w terenie w miejscach uzgodnionych z właścicielami. Wobec wyczerpania 
się porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy powiedział zamykam zwyczajną sesję Rady 
Gminy w Michałowie dziękując wszystkim za udział, /sesja zakończona o godzinie 15-tej/ 

 
 

 
  


